



Pensioner Education Supplement

Pensioner Education Supplement (PES) 是一项旨在帮助您支付中等或高等教育课程费用的定期支付的额外福利金。您可以在领取其他福利的同时，额外领取本项福利金作为补充。

如果您正在求学，并从我处或 Department of Veterans' Affairs 领取某些特定福利金，则可以获得该补充福利金。某些客户如为非全日制学生，也可领取 PES。

如果您单身并是子女的主要照顾者，同时正领取 JobSeeker Payment，则可能可领取 PES。您将需要满足所有其他要求。

其他申请资格要求

要获得 PES，您必须满足以下条件：

- 居留权——您必须是澳大利亚居民，通常居住在澳大利亚，并在提出申请时身处澳大利亚境内。新登陆居民通常需要等待一段时间才能开始领取福利金，特殊情况除外。
- 课程认证——您需要在经过认证的机构进行经过认证的课程的学习。
- 时间限制——您可领取 PES 的时间可能有限。需要考量您之前已完成的其他学习或课程。

福利金标准

本福利金标准通常为\$62.40 /两周。如果您正进行非全日制学习，则可获得的福利金可能低于\$31.20/两周。本福利金每 2 周发放一次。

我们将根据以下两方面，计算您可领取本福利的时间：

- 完成课程所需的时间
- 您已完成的其他学习或课程情况。

如何申请

开始申请前，请访问 servicessaustralia.gov.au/pensionereducation，检查您是否能领取本福利。

最简单的申请方式是在线申请。您将需要一个已与 Centrelink 关联的 myGov 账号。如果您无法在线申请，您可以打印并填写纸质申请表或致电联系我们。

入学证明

您可能需要向我们提供您注册入学的证明。如果我们需要这些信息，我们会要求您提供。

Mutual obligation requirements

如果您正履行共同义务或有参与要求，您的学习可能可以计算在内。请与我们联系或您的就业服务提供商联系讨论此事。

欲了解更多信息

- 致电您的日常福利金专线，告诉我们您需要口译服务。我们将免费为您安排一名口译员。欲查询电话号码列表，请访问 servicessaustralia.gov.au/phoneus。

- 拨打 **131 202**，您可使用中文向我们咨询 Centrelink 福利与服务。
- 拨打 **131 450** 致电 Translating and Interpreting Service (TIS National)，使用中文向我们咨询 Medicare 和 Child Support 福利与服务信息。
- 访问 servicesaustralia.gov.au/yourlanguage，通过中文版文本、音频、视频获取信息。
- 访问 servicesaustralia.gov.au/pensionereducation，获取更多英文版信息。

使用家庭电话拨打“13”开头的号码均按照固定费率收费。您可从澳大利亚境内任何地方拨打，各手机服务供应商收费标准可能不同。使用家庭电话可免费拨打“1800”开头的号码。使用公共电话和移动电话拨打“1800”开头的号码可能会按较高费率计时收费。

免责声明

本资料中包含的信息仅作福利与服务介绍用。是否愿意申请某项福利金，应由您自行根据自己的具体情况而决定。



Pensioner Education Supplement

The Pensioner Education Supplement (PES) is a regular extra payment to help with the costs of secondary or tertiary courses. You may get it as an add on to another payment from us.

You can get the supplement if you are studying and get certain payments from us or the Department of Veterans' Affairs. Some customers can get PES if they are part time students.

If you are single, the principal carer of your children and you get JobSeeker Payment, you can get PES. You will need to meet all the other rules.

Other eligibility rules

To get PES you must meet the following rules:

- Residence—you must be an Australian resident, normally live in Australia and be in Australia when you lodge your claim. Newly arrived residents generally have to wait some time before payments can start, with some exemptions.
- Approved courses—you need to be studying an approved course at an approved institution.
- Time limits—there may be a time limit on how long you can get PES for. This includes other study or courses you have done before.

Payment rates

Payment is usually \$62.40 per fortnight. If you are studying part time, you may get a lower rate of \$31.20 per fortnight. You will get this supplement every 2 weeks.

We will calculate how long you will get it based on both:

- the time it takes to complete the course
- other study or courses you have done.

How to claim

Before you start, check if you can get it by going to our website at **servicessaustralia.gov.au/pensionereducation**.

The easiest way to claim is online. You will need a myGov account linked to Centrelink. If you cannot claim online, you can print and complete the claim form or call us.

Proof of enrolment

You may need to give us proof that you are enrolled in your course. If we need this information, we will ask you for it.

Mutual obligation requirements

If you have mutual obligation or participation requirements, your study may count towards meeting these. Speak to us or your employment services provider about this.

For more information

- Call your regular payment line and let us know you need an interpreter. We will arrange one for free. For a list of our phone numbers, go to **servicessaustralia.gov.au/phonenumber**

- Call **131 202** to speak with us in your language about Centrelink payments and services.
- Call the Translating and Interpreting Service (TIS National) on **131 450** to speak with us in your language about Medicare and Child Support payments and services.
- Go to **servicesaustralia.gov.au/yourlanguage** where you can read, listen to or watch information in your language.
- Go to **servicesaustralia.gov.au/pensionereducation** for more information in English.

Your phone provider may charge you a fixed rate for calls from your home phone to '13' numbers. This is from anywhere in Australia and the rate may vary depending on your phone provider. Calls to '1800' numbers from your home phone are free. Phone providers may time your call and charge a higher rate if you call from a public or mobile phone.

Disclaimer

The information contained in this publication is a guide to payments and services only. It is your responsibility to decide if you wish to apply for a payment based on your particular circumstances.